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Protokół Nr XX/17 

z XX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 31 maja 2017 roku, która odbyła 

się w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 09.00, a zakończono o godz. 10.30. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 10 radnych. 

Nieobecni radni to: Jacek Gawłowski, Wojciech Gawłowski, Robert Markun, Monika 

Rymkiewicz, Anna Żurowska  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska - Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

• Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska - Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

• Pani Teresa Podlasz-Kalinowska - Zastępca Skarbnika Miasta i Gminy Frombork 

• Pan Kazimierz Kubiak - Kierownik Posterunku Policji we Fromborku 

• Pan Marcin Wróbel - Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork  

• Sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

  

 

Ad. pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XX 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż 

na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 10 radnych. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Agnieszkę Ros . 

Radna Agnieszka Ros wyraziła zgodę. 

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Agnieszka Ros. 

         Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała porządek 

obrad XX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Porządek obrad:                                                                                    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu  z XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 marca 

2017 roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku w dniu 30 marca 2017 roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2017 rok, 

b) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji, 

c) przystąpienia do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji, 

d) zasad i trybu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 

inwestycji służących zaopatrzeniu w wodę oraz sposobu jej rozliczania, 

e) przyjęcia części dotacji  projektu „Rozwój wysokiej jakości usług społecznych 

w gminach Braniewo i Frombork”, realizowanego w ramach Osi priorytetowej 

RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie RPWM.11.02.00 

„Ułatwienie dostępu do przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej jakości 

usług, w tym opieki zdrowotnej i usług socjalnych świadczonych w interesie 

ogólnym”, Poddziałanie RPWM.11.02.03 Ułatwienie dostępu do usług 

społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym – projekty 

konkursowe, 

f) zmiany uchwały w sprawie  szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

udzielone schronienie osobom i rodzinom tego pozbawionym, 

g) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz warunków całkowitego lub częściowego zwolnienia od 

opłat, a także ich pobierania, 

h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na 

kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 

do 3 lat, 

i) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej 

lokalu mieszkalnego o numerze 12 znajdującego się w budynku mieszkalnym 

nr 10 posadowionym na nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów 

jako działka o numerze 106/1, obręb Biedkowo, gmina Frombork , na sprzedaż 

stosownego udziału  w tej nieruchomości  oraz na oddanie  w użytkowanie 

wieczyste udziału w gruncie przynależnym do lokalu dla której Sąd Rejonowy 

w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 

o numerze  EL1B/00017930/0. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. pkt 4  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie propozycję protokołu z XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 30 marca 2017 roku.      

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał, czy protokół z poprzedniej sesji stanowi integralną 

część materiałów na następną i czy terminy, które obowiązują w przypadku materiałów typu 

projekty uchwał i inne również obowiązują w przypadku protokołu. 

Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział że jest to(…)gdzie w punkcie projekty uchwał 

powinny być złożone 14 dni przed sesją i w punkcie 3 o terminie i miejscu obrad rady 

powiadamia się radnych najpóźniej 7 dni przed sesją w sposób gwarantujący potwierdzenie 

przez radnego otrzymania materiałów na sesję. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że wczoraj o godz. 21.00 powiadomiono radnego, 

że ten protokół jest. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała, że 

protokół został przesłany w poniedziałek po Komisjach przedsesyjnych. 

Adwokat Marcin Wróbel powiedział, że to nie jest termin, którego naruszenie, w przypadku 

tego protokołu powoduje nieważność zawiadomienia czy jakich kolwiek czynności 

związanych z przygotowanie, czy samej sesji. Jeżeli radni uważają ze w związku z 

niedochowaniem terminu 7-dniowego nie mieli możliwość z zapoznaniem się z protokołem to 

rozsądnym wyjściem byłoby udzielnie przerwy w sesji potrzebnej na zapoznanie się. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że nie tylko o to chodzi. W protokole są pewne 

luki i tu chodzi o czas. Radny powiedział, że jest radnym i sołtysem w trakcie posiedzeń i 

sesji głos zawierają również sołtysi którzy mają swój głos jako organ pomocniczy i wydaje 

się właściwym żeby protokół był również do wglądu również dla nich. Czy to w formie 

elektronicznej, czy papierowej. Jeżeli wiele spraw technicznych(…) w protokole nie ma 

wpisanych momentów czasów wyjścia radnych z sesji i są też pewne luki, które były 

omawiane a ich nie ma. 

Adwokat Marcin Wróbel powiedział ,że rozumie że są zastrzeżenia do protokołu że 

względu na formę wymaganą. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał czy można to przesunąć na następną sesję. 

Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział  że jest (…)tego samego paragrafu w razie 

niedotrzymania terminów rada może podjąć uchwałę o odroczeniu sesji i wyznaczyć nowy 

termin. 
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Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał w związku z tym ze nie przyjmiemy  protokołu z 

poprzedniej sesji. 

Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział , że w związku z niedotrzymaniem terminu.  

Radna Agata Stankiewicz zapytała czy można sam protokół przegłosować na następnej 

sesji. 

Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział , że trzeba by było zmienić porządek obrad. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział , że proponuje zdjęcie z porządku obrad protokołu 

z poprzedniej sesji. 

Został zgłoszony wniosek o zdjęcie z porządku obrad protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku powiedziała że wpłynął wniosek o 

przeniesienie głosowania nad protokołem z poprzedniej sesji na następną sesję. 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku powiedziała że głosowanie nad 

protokołem przeniesiemy na następną sesję. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku odczytała nowy porządek obrad XX 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Porządek obrad:                                                                                    

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku w dniu 30 marca 2017 roku. 

5. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

6. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2017 rok, 

b) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji, 

c) przystąpienia do sporządzenia gminnego programu rewitalizacji, 

d) zasad i trybu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie realizacji 

inwestycji służących zaopatrzeniu w wodę oraz sposobu jej rozliczania, 

e) przyjęcia części dotacji  projektu „Rozwój wysokiej jakości usług społecznych 

w gminach Braniewo i Frombork”, realizowanego w ramach Osi priorytetowej 

RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie RPWM.11.02.00 

„Ułatwienie dostępu do przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej jakości 

usług, w tym opieki zdrowotnej i usług socjalnych świadczonych w interesie 

ogólnym”, Poddziałanie RPWM.11.02.03 Ułatwienie dostępu do usług 
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społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym – projekty 

konkursowe, 

f) zmiany uchwały w sprawie  szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

udzielone schronienie osobom i rodzinom tego pozbawionym, 

g) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz warunków całkowitego lub częściowego zwolnienia od 

opłat, a także ich pobierania, 

h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na 

kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 

do 3 lat, 

i) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej 

lokalu mieszkalnego o numerze 12 znajdującego się w budynku mieszkalnym 

nr 10 posadowionym na nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów 

jako działka o numerze 106/1, obręb Biedkowo, gmina Frombork , na sprzedaż 

stosownego udziału  w tej nieruchomości  oraz na oddanie  w użytkowanie 

wieczyste udziału w gruncie przynależnym do lokalu dla której Sąd Rejonowy 

w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 

o numerze  EL1B/00017930/0. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 

Ad 4 i 5  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią 

Burmistrz Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych 

na XIX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku w dniu 30  marca 2017 roku.  

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych na sesję 

gości. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

Sprawozdanie z pracy Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad 6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska Powiedziała, że w 

międzyczasie wpłynęła interpelacja Radnej Wioletty Krukowskiej i prosi o odpowiedz 

adwokata Marcina Wróbla. 

Adwokat Marcin Wróbel odczytał treść interpelacji. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział, że na wstępie trzeba powiedzieć czego interpelacja 

dotyczyła w interpelacji jest wskazane, że dotyczyła jedynie powództwa o zapłatę. Zapłata 

miała być z tytułu pobranej przez odchodzącego byłego Burmistrza odprawy emerytalnej i z 

tego tytułu odprawy i samej kwoty wypłaconej na rzecz odstępującego Burmistrza, jak i opłat 

Zus-oskich gmina poniosła kwotę 57 360 zł. Wygaśnięcie mandatu powodują różne 

okoliczności w tej sprawie istotne były 2 okoliczności. Pierwsza to utrata prawa 

wybieralności, która jest powiązana z zapadniętym co do osoby piastującej funkcji 

skazującego wyroku a druga to jest rzeczeni się mandatu. W stosunku do pozwanej w tej 

sprawie w pierwszej kolejności zapad prawomocny wyrok skazujący, który powodował 

wygaśnięcie mandatu natomiast procedura z tym związana jest rozciągnięta w czasie . W 

związku z tym ocena tej sytuacji prawnej była taka, żeby nie dopuścić do procedury 

wygaśnięcia mandatu w związku z prawomocnym skazaniem, które spowodowało utratę 

prawa wybieralności doszło do zrzeczenia się mandatu przez była panią Burmistrz i dowodem 

na to jest opinia Mecenasa Grudzińskiego obsługującego gminę Frombork w ówczesnym 

czasie z 31 maja 2013 roku gdzie w punkcie pierwszym jest napisane Burmistrz Miasta i 

Gminy Frombork zwrócił się do kancelarii z zapytaniem, czy wygaśnięcie mandatu w skutek 

utraty prawa wybieralności stanowi przeszkodę do nabycia prawa do odprawy emerytalnej i 

czy istnieje alternatywa dla tego sposobu wygaśnięcia mandatu droga pozwalająca zachować 

prawo do emerytury. Ocena prawna przed wystąpieniem z powództwem była ewidentna, że 

doszło do nadużycia prawa podmiotowego w związku z tym wytoczenie takiej sprawy zostało 

uznane przeze mnie jako analizującego sprawę przed jej wytoczeniem za słuszne. Możliwe 

było w tej sprawie zastosowanie klauzuli (…)Wyrok skazujący, który powinien spowodować 

wygaśnięcia mandatu ustala, że Pani Burmistrz na skutek fałszerstwa dokumentów 

doprowadzała do tego że zostały wypłacone pieniądze z kasy miejskiej we Fromborku za nie 

zapłacone faktury na kwotę 73 tysiące złotych konsekwencją kolejną był obowiązek zwrotu 

do funduszy pomocowych z Olsztyna 123 tysięcy złotych a następstwem kolejnym była utrata 

starania na kwotę 314 tysięcy złotych. Pozwana w tej sprawie na skutek zastosowanego 

zabiegu doprowadziła do tego że została jej wypłacona odprawa emerytalna i kolejna kwota 

57 tysięcy przeszło z kasy miejskiej na poczet tej odprawy została wydatkowana. Powództwo 

było obarczone ryzykiem, że może nie zostać uwzględnione natomiast to ryzyko 

wynosiło(…)Koszt sprawy całej to był kosz związany z opłatą (….) i ta opłata to była kwota 

2868 złotych tyle trzeba była zaryzykować, żeby być może uzyskać kwotę 57 tysięcy złotych 

ale przede wszystkim satysfakcji że słusznego zakończenia tej sprawy. Sąd miał możliwość 

obciążyć gminę dalszymi kosztami które nie były tutaj wysokie, bo dotyczyły kosztów 

wysłania korespondencji i świadków którzy stawili się do sądu i którzy zawnioskowali o 

zwrot kosztów natomiast nie doszło do tego. Sąd zastosował artykuł 102 kodeksu 

postępowania cywilnego, który mówi, że w przypadku uzasadnionym szczególnymi 

okolicznościami Sąd może odstąpić od strony przebywającej tylko część kosztów albo nie 

obciążać jej kosztami w ogóle. To również powinno dawać do myślenia. 

Radna Wioletta Krukowska zapytała, czy Urząd nie został obciążony żadnymi kosztami. 

Adwokat Marcin Wróbel odpowiedział, że Urząd nie został obciążony żadnymi dalszymi 

kosztami oprócz opłaty. 
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Adwokat Marcin Wróbel zapytał, czy są jakieś pytanie w tej sprawie. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedziała, że chcę zgłosić interpelacje do Pani Burmistrz. 

Radny zapytał, że jeżeli była to niewłaściwość to dlaczego Pani Burmistrz czekała do 

ostatniego momentu. Radny powiedział, że z tego, co wie okres roszczeniowy przemija po 3 

latach(…) Radny zapytał, dlaczego tak późno złożono pozew, jeżeli ta sprawa była na tyle 

istotna i jaka kwota poszła na postępowanie w sprawie zwrotu nienależnie pobranej odprawy. 

Sołtys Ryszard Pawluczuk zapytał o szczegóły spotkań, na których była Pani Burmistrz np. 

o spotkanie w sprawie odwiertu, spotkanie w sprawie uzyskiwania środków unijnych i 

odnośnie spotkania o współpracę Fromborka z Bałtyjskiem. Sołtys zapytał również, jakie są 

losy stowarzyszenia związku Gmin Nad zalewowych. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że pierwsze spotkanie z wojewodą odbyło 

się 5 kwietnia. W rozmowach Starosty z wojewodą wynikł taki temat czy wojewoda ma 

jakiekolwiek środki przekazać dla powiatu Braniewskiego w celach rekompensaty za 

zamknięcie małego ruchu granicznego. Starosta wystąpił o takie środki dokładnie o 2,5 

miliona z przeznaczeniem tych środków dla gminy Frombork, nie dla wszystkich gmin, 

ponieważ dzieląc tę kwotę na wszystkie gminy w powiecie wyszłaby dość mała kwota a 

wiadomo, że Frombork boryka się z pozyskaniem środków na odwiert i te pieniądze miały iść 

konkretnie na rewitalizacje odwiertu. Burmistrz powiedziała, że była w tej sprawie u 

Wojewody z wszystkimi dokumentami, rozmawiałam także o tej sprawie z panem Ministrem 

Grabarczykiem i obiecał, że wystąpi do pani premier z taką propozycją uruchomienia z tej 

rezerwy. Na dzień dzisiejszy sprawy jeszcze trwają, nie ma żadnej informacji czy jest to już 

przedstawione, czy jeszcze ten wniosek jest konstruowany, ale ta wizyta tego dotyczyła. 

Druga wizyta, jeśli chodzi o panią z Urzędu Marszałkowskiego, konkursów jest bardzo mało 

pieniędzy, które są na uzdrowiska tylko są, ale nie są przez beneficjatów wykorzystywane, 

ponieważ te konkursy są tak ogłaszane, że ciężko po te środki sięgnąć i tutaj pani, która 

przyjechała z dużą nadzieją, że my weżniemy te środki jednakże po dłuższej rozmowie 

wyszło, że środki na uzdrowisko są, ale my nie możemy sięgnąć po te środki na ten odwiertu 

jest jasne stanowisko unijne, które zostało przedstawione, że środki nie mogą być 

przeznaczone na rekonstrukcje odwiertu a póki nie ma odwiertu nie możemy startować, bo 

jest to nie rozsądne postepowanie o środki na inne urządzenia, jeżeli nie ma samego surowca. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że Mer był we Fromborku. Bałtyjsk chce 

nawiązać współpracę myślą o drodze wodnej. Rosjanie chcą nawiązać współpracę 

turystyczną. Przyjechał przedstawiciel zapytać, czy Polska i Frombork są zainteresowani 

współpracą. Burmistrz powiedziała, że była to pierwsza zapoznawcza rozmowa następna ma 

się odbyć na początku lipca. Strona Rosyjska ma przywieść więcej informacji i zestawienia 

ekonomiczne czego od Polskiej strony oczekują. Jeżeli chodzi o gminy związek gmin nad 

zalewowych przyszła informacja że związek został całkowicie rozwiązany, jeśli chodzi o 

sprawozdanie finansowe została powołana komisja likwidacyjna i ten organ ma 

sprawozdanie. Sprawozdania są przekazywane do sądu. Nam jako gminą nie zostały żadne 

informacje przekazane i na dzień dzisiejszy nie ma już tego tworu, nie ma tam już nikogo do 

kogo można się zwrócić (…) najprawdopodobniej dokumentu zostały z archiwizowane. 
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Sołtys Ryszard Pawluczuk zapytał, z jakim terminem przestał istnieć. 

Burmistrz Małgorzata powiedziała, że bodajże z końcem roku 2016. 

Radna Wioletta Krukowska zapytała, czy gmina dostanie jakieś finansowe(…), że Związku 

Gmin Nad zalewowych. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że jeśli związek został rozwiązany i nie 

przyszło rozliczenie na koniec roku to znaczy, że nie. 

Sołtys Ryszard Pawluczuk zapytał, czy gmina coś dostała, czy musiała coś dopłacać. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska Odpowiedziała, że nic gmina nie dostała i nic nie musiała 

zwracać. Została opłacona ostania składka zgodnie ze statutem i to było wszystko, co gmina 

poniosła . Po podjęciu uchwały o wystąpieniu już nie wpłacaliśmy żadnych składek ani nic 

nie otrzymaliśmy z tego stowarzyszenia. 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że Pani tutaj ujęła na końcu swojego 

sprawozdania, że po 20 miesiącach walki nasza argumentacja znalazła uznanie i decyzją 

Ministra Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej została umorzona całkowicie 

nieuzasadniona należność. Szczerze powiedziawszy przeczytałam decyzję z Ministerstwa i 

tam nie ma o nieuzasadnionej należności. Ta należność była uzasadniona do zwrotu i to jest 

kłam w sprawozdaniu. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała, czy to jest kłam. 

Radna Wioletta Krukowska odpowiedziała że to jest kłam, bo w decyzji nie ma nic, że to 

było nienależne jest, tylko że można było przyjąć taką formę, a nie czekać. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska Z naszego punktu widzenia była to nienależna a mam 

prawo mieć taki punkt widzenia. I to nie jest kłam. I naprawdę proszę Pani Radna troszeczkę 

liczyć się ze słowami, bo jest pani osoba publiczną i takie oszczerstwa, które sobie pani 

pozwala z każdą sesją i każdym rokiem to już przechodzi granicę przyzwoitości. 

Radna Wioletta Krukowska Bo naprawdę całkowicie należność nieuzasadniona(…)    

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała że według naszej opinii i według mojej 

opinii była ta należność nieuzasadniona i mam prawo mieć taki pogląd i nie jest to kłam. 

Radna Wioletta Krukowska ja również mam prawo mieć taki pogląd. 

Burmistrz Małgorzat Wrońska Ale ja pani nie zarzucam, że mówi pani nie prawdę. 

Radna Wioletta Krukowska A ja zarzucam. 

Sołtys Ryszard Pawluczuk powiedziała że on by chciał jeszcze skończyć. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku powiedziała, że to były interpelacje 

radnych może w sprawach różnych, jeśli to może poczekać. 
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09:45 Sołtys Ryszard Pawluczuk opuścił salę. 

Ad.7 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała projekt uchwały nr 224/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 

31.05.2017 r. w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok, 

 

 

Za głosowało 9 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr 224/XX/2017 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała projekt uchwały nr 225/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 

31.05.2017 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji, 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr 225/XX/2017 stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała projekt uchwały nr 226/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 

31.05.2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego programu 

rewitalizacji, 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr 226/XX/2017 stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała nagłówek uchwały nr 227/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 31.05.2017 r. w sprawie zasad i trybu udzielenia dotacji celowej na 

dofinansowanie realizacji inwestycji służących zaopatrzeniu w wodę oraz 

sposobu jej rozliczania, 
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Radny Zbigniew Pietkiewicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie uchwały w całości. 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie Uchwałę Nr XX/227/17. 

 

Za głosowało 9 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1  radnych. 

 

Uchwała nr 227/XX/2017 stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała projekt uchwały nr 228/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 

31.05.2017 r. w sprawie przyjęcia części dotacji  projektu „Rozwój wysokiej 

jakości usług społecznych w gminach Braniewo i Frombork”, realizowanego w 

ramach Osi priorytetowej RPWM.11.00.00 Włączenie społeczne, Działanie 

RPWM.11.02.00 „Ułatwienie dostępu do przystępnych cenowo, trwałych oraz 

wysokiej jakości usług, w tym opieki zdrowotnej i usług socjalnych świadczonych 

w interesie ogólnym”, Poddziałanie RPWM.11.02.03 Ułatwienie dostępu do usług 

społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym – projekty konkursowe, 

 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała nr 228/XX/2017 stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała nagłówek uchwały nr 229/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 31.05.2017 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie  szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za udzielone schronienie osobom i rodzinom tego 

pozbawionym, 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz zgłosił wniosek o nieodczytywanie uchwały w całości. 

Za głosowało 10 radnych.  



11 
 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie Uchwałę Nr XX/229/17. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała nr 229/XX/2017 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała nagłówek uchwały nr 230/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 31.05.2017 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności  za usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz warunków całkowitego 

lub częściowego zwolnienia od opłat, a także ich pobierania, 

 

 

Radna Leongina Woelky zgłosił wniosek o nieodczytywanie uchwały w całości. 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie Uchwałę Nr XX/230/17. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała nr 230/XX/2017 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała nagłówek uchwały nr 231/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 31.05.2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi 

najemcami umów najmu na kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów 

zawartych na okres do 3 lat. 

 

Radna Magdalena Jakóbczyk zgłosił wniosek o nieodczytywanie uchwały w całości. 

 

Za głosowało 9 radnych.  
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Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie Uchwałę Nr XX/231/17. 

 

Za głosowało 9 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała nr 231/XX/2017 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

odczytała nagłówek uchwały nr 232/XX/2017 Rady Miejskiej we Fromborku z 

dnia 31.05.2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy 

w drodze bezprzetargowej lokalu mieszkalnego o numerze 12 znajdującego się 

w budynku mieszkalnym nr 10 posadowionym na nieruchomości oznaczonej 

według ewidencji gruntów jako działka o numerze 106/1, obręb Biedkowo, gmina 

Frombork , na sprzedaż stosownego udziału  w tej nieruchomości  oraz na 

oddanie  w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie przynależnym do lokalu dla 

której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 

wieczystą o numerze  EL1B/00017930/0. 

 

Radna Małgorzata Łukasik zgłosił wniosek o nieodczytywanie uchwały w całości. 

 

Za głosowało 9 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie Uchwałę Nr XX/232/17. 

 

Za głosowało 9 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała nr 232/XX/2017 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. pkt 8. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, 

że chciała wyjaśnić dla Pana Sołtysa, że była to prośba radnych, żeby nie przedłużać w części 

przed głosowaniem, bo niektórzy radni mają pilne sprawy a jest punkt sprawy różne i wtedy 

wszystkim jest udzielany głos. 
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Radna Longina Woelky zapytała co z chodnikiem od Urzędu w kierunku kolonii robotniczej 

jest strasznie koślawy, później skrzyżowanie kolonia robotnicza a młynarska i chodnik przy 

Młynarskiej. 

 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że skrzyżowanie kolonia robotnicza a 

młynarską jest wojewódzctwa. Był dyrektor dróg miał przysłać swojego kierownika, aby 

stwierdzić, jaki jest stan drogi, jak to wygląda. Gmina deklarowała, że jest skłonna podjąć 

współprace tak jak z powiatem. Często jest tak, że oni przekazują materiał my pracowników. 

Województwo na naszą propozycję nie odpowiedziało. Do dnia dzisiejszego nie ma 

odpowiedzi. Na nie swoich drogach i nie swoich chodnikach nie bardzo możemy sami się 

rządzić co do naszego chodnika nie było to przewidziane w budżecie(…)oszczędności pewne 

są i w tym roku nie wiem, czy akurat ten chodnik, ale jakieś chodniki w mieście będziemy 

robić, ale ten z takim nastawieniem że postaramy się w pierwszej kolejności, bo jest to 

chodnik prowadzący do przychodni i jest on w stanie agonalnym. 

 

Radna Longina Woelky  Zapytała o budynek przy błotnej. Radna powiedziała, że stan 

budynku z zewnątrz wygląda pięknie, natomiast wewnątrz na dole są złożone rzeczy skarby z 

poddasza, jest taki smród, że na dole nie można wytrzymać[…] 

 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie znajduje 

przeznaczenia dla tego budynku, ale też i nie ma pieniędzy. Komisja Rozwoju Gospodarczego 

była w budynku. Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała, czy radni mają jakiś pomysł na ten 

budynek. Na mieszkania ten lokal się nie nadaje są to pomieszczenia bardzo wysokie, 

zdewastowane trzeba tam włożyć dużo pieniędzy, żeby ten budynek doprowadzić do 

jakiegokolwiek stanu użyteczności. Burmistrz powiedziała, że nie rozsądnym by było 

umieszczanie tam biblioteki, bo radni wiedzą, jaki jest ciężar książek i regałów są tam bardzo 

wąskie korytarze. Burmistrz zapytała jak radni sobie wyobrażają dostęp ludzi 

niepełnosprawnych[…] teraz jest bardzo duży nacisk na to, aby osoby niepełnosprawne miały 

dostęp do miejsc publicznych a biblioteka i dom kultury są miejscami publicznymi po drugie 

robić tam dom kultury w małych pomieszczeniach są różnego rodzaju zajęcie taneczne, dzieci 

skaczą chyba nie jest to budynek dla takiego celu. Burmistrz zapytała radnych jaki mają 

pomysł na ten budynek. Burmistrz powiedziała że rani tylko rozliczają Burmistrza że nic z 

tym budynkiem nie jest robione. Burmistrz powiedziała żeby radni dali jakiś pomysł na ten 

budynek i doprowadzili go do końca, nie rozliczając ciągle Burmistrza że czegoś nie skończył 

przy tak małym budżecie, takim zadłużeniu i takim stanie majątku. Burmistrz powiedziała że 

apeluje do radnych żeby przekazali sensowną propozycję a wtedy postaramy się ją 

zrealizować. 

 

 Radna Longina Woelky zapytała, czy elewacja była robiona, żeby Niemcy robili sobie 

zdjęcia(…) 

 

10:15 radna Jadwiga Urbanowicz opuściła salę. 
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Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że rewitalizacje podjął poprzedni burmistrz i 

najprawdopodobniej było to zrobione, aby zmieścić się w jakiś programie rewitalizacji rynku 

i kanału. Jaki miała pomysł moja poprzedniczka ciężko mi stwierdzić. Burmistrz powiedziała, 

że słyszy ciągle, że Dom Kultury i Biblioteka, ale radni byli w tym budynku(….) 

 

Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jest jeszcze jeden mankament tam jest 

sprzedane jeszcze jedno mieszkanie[…] 

 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że jeśli chodzi o pomysł, że biblioteka i dom kultury to nie 

wie, kiedy ten pomysł się pojawił, bo wcześniej rada miejska podjęła uchwałę o sprzedaży 

wszystkich mieszkań. Wszyscy lokatorzy tego budynku dostali propozycje wykupu 

mieszkania, skorzystała z tego tylko jedna osoba. 

 

Pan Andrzej Szyszło Radny powiedział, że gmina chce sprzedać ten budynek. On został 

wpisany jako część rewitalizacji jako trzy elementowy program była błotna, jako taki trochę 

wkład własny gminy, żeby pokazać, że coś więcej się dzieje, a nie tylko rzeczy z 

dofinansowania, ponieważ projekt rewitalizacji nie uzyskał akceptacji instytucji do 

finansującej w gminie było trochę pieniędzy więc ten budynek i tak został zrobiony(…) 

Zbigniew Pietkiewicz Zapytał o możliwość wykoszenia odcinka drogi gminnej pobocza od 

żwirowni do Krzyża. 

 

Pan Andrzej Szyszło powiedział, że nie ma problemu. 

 

Pani Sołtys Anna Janicka zapytała, czy gmina mogłaby się zwrócić do powiatu z prośba o 

wykoszenie poboczy, bo jest tragedia(…) 

 

Rana Wioletta Krukowska zapytała jak sprzęt się sprawdza. 

 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że sprzęt się sprawdza bardzo dobrze. 

 

10:17 Radny Zbigniew Pietkiewicz opuścił salę. 

 

Radna Wioletta Krukowska zapytała o piaskownicę. 

 

Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że pracownicy mają dowieść piach. Od strony 

technicznej wymiana piachu na całym placu zabaw to jest wydarzenie a wymiana piachu w 

piaskownicy to żaden kłopot. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że na poprzedniej Komisji RGiR radni byli na 

wizji lokalnej i zobaczyli śmietnik przy aptece. Zapytała, czy jest podjęta jakaś decyzja co 

dalej z tym. 
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Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, że nie ma żadnej decyzji, propozycje padły, ale wycofuje 

się z jednej mojej propozycji z rybacką, żeby na druga stronę to wetknąć. Popatrzeć trzeba w 

tej posesji(…) 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że należałoby dostawić pojemnik na odpady 

plastikowe na osiedlu słonecznym. Powiedziała, że z tego, co się orientuje jest możliwość 

przejrzenia nagrania, bo urząd ponosi duże koszty wywózki nadprogramowej(…) 

 

Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że jeżeli ktoś wystawi wielkogabarytowe 

po terminie to Copernicus ma tego nie zabierać .Wspólnoty maja dochodzić do tego, kto to 

wyrzuca i mają być obciążone(…) 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, żeby dostawić jeden pojemnik na plastik. 

 

10:20 Radny Zbigniew Pietkiewicz wrócił na sale.  

 

Pani Agnieszka Nawrot Kopycińska powiedziała że, jeżeli będziemy dostawać to ludzie się 

nie nauczą gnieść butelek i nie będą widzieć problemu(…) 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała że, kubeł nie służy tylko dla 2 bloków tylko dla 

całego Fromborka i dlatego się zapełnia w rekordowym tempie. 

 

Pani Agnieszka Nawrot Kopycińska zapytała ile tam jest butelek zgniecionych. 

 

Radna Wioletta Krukowska odpowiedziała, że nie przegląda tych śmieci(…) 

 

 

Ad.pkt.10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu 

porządku obrad zamknęła XX zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Agnieszka Ros . 

Protokół sporządziła Dorota Długołęcka. 

Obrady XX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 31 maja  2017 roku zostały 

utrwalone na płycie CD, która znajduję się w biurze Rady. 
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